
Verslag brainstorm aanpak vuurwerkoverlast, d.d. 29 augustus 2016 

 

Aanpak vuurwerk overlast  Zwolle, in  relatie tot raadsdebat op maandag 16 maart 2015 en de 

daarop ingediende motie van Groen Links, Christen Unie en Partij van de Arbeid op 30 maart 2015 

met als titel : “Een fijne jaarwisseling voor iedereen” 

Aanleiding : 

Gemeente  Zwolle sluit voor wat betreft het vuurwerkbeleid en de overlastsituaties rond en tijdens 

de jaarwisseling aan op het landelijke beleid (per 1 december 2014). Particulieren mogen vanaf dat 

moment enkel nog vuurwerk afsteken van 31 december 18.00 uur tot 1 januari 02.00 uur. In de 

plaatselijke  APV regelt de gemeente  Zwolle verder uitsluitend uitvoeringsbeleid over het schieten 

met Carbid (aangewezen plekken). In het raadsdebat (16/03/2015) zijn uiteindelijk geen aanvullende 

plaatselijke maatregelen  toegevoegd die verder reiken dan het algemene (rijks-) beleid. De drie 

bovengenoemde partijen (zie  titel) hebben vervolgens  op 30 maart 2015 een motie ingediend die  

a) wenselijkheid benadrukt dat gemeente invulling geeft aan de nieuwe ruimte voor eigen beleid 

(die het Rijksbeleid) aan gemeente geeft en b) wenselijkheid benadrukt om burgers gericht te 

betrekken om tot nadere beleidskeuzes te komen rond dit thema, en ruimte te geven voor eigen 

ideeën.   Deze wensen worden onderbouwd met enkele aanbevelingen aan het college (* zie motie 

in de bijlage). Deze motie  is aangenomen.  

Uitwerking: 

In het najaar van 2015 is nader onderzoek gedaan in twee ‘pilotwijken’ waar de overlast zich blijkens 

het meldpunt van Groen Links het meest manifest is : Ittersum in Zwolle Zuid en Schoonhorst in 

Stadshagen. Het burgerpanel in beide wijken is in stelling gebracht en er zijn twee wijkgesprekken (in 

Ittersum en Schoonhorst) gevoerd met bewoners, raadsleden en de netwerkpartners in deze wijken 

(politie, travers, gemeente). In algemene zin zijn voor- en tegenstanders van nadere uitwerking van 

het staande beleid in evenwicht (50/50), en dat geldt ook voor de beleving  van (verschillende 

soorten) van vuurwerkoverlast. De gesprekken met bewoners hebben wél enkele  

aanknopingspunten opgeleverd die kunnen bijdragen aan het verminderen van overlastsituaties ten 

gevolge van particulier vuurwerk gebruik. Daarbij denken bewoners aan: meer handhaving door 

politie en inzet bikers; whatsapp- groepen van bewoners: voorlichting  algemeen en voorlichting 

voor jongeren en  hun ouders; specifieke wijkmedia zoals wijkkranten, nieuwskids, politiekids, 

twitter, facebook inzetten. Hier kan in de toekomst op doorgewerkt worden. 

Op 29 augustus 2016 is er een vervolg georganiseerd in samenwerking met Ferenc van Damme, 

beleidsontwikkelaar van de provincie Overijssel. Door de hele provincie stimuleert hij op 

overtuigende  en betrokken wijze “bestuuurlijke  experimenten” als het gaat om samenwerking 

inwoners - overheid.  Op deze bijeenkomst zijn 20 personen aanwezig van zowel netwerkpartners als 

gemeente, waaronder 7 raadsleden en 1 burgerlid.  Na een korte inleiding en oproep van de 

raadsleden (motie) om in gezamenlijkheid te werken aan een vriendelijker vuurwerkklimaat is onder 

leiding van Ferenc  een energieke (en stevige) discussie met de deelnemers gevoerd. Zijn insteek:  

Als je iets wilt bereiken met wijken en buurten dan moet je  aan de basis  beginnen : boven aan de 

participatie-ladder, dus bij bewoners (-organisaties zelf), waarbij de overheid  ‘ faciliteert’.  



Kans op succes wordt alleen maar groter als je het initiatief  aan bewoners (-clubs) overlaat. Ferenc  

van Damme heeft aangeboden om hierbij te helpen (spoor 1.) Dit voorstel wordt met grote 

instemming aangenomen. Daarnaast zullen gemeente  en wijknetwerkpartners gerichte  bewoners-

verzoeken rond dit thema zoals te doen gebruikelijk begeleiden en ondersteunen  (o.a. 

participatieprojecten wijkbeheer in samenwerking  met netwerkpartners als Travers.) (spoor 2) 

Conclusie en vervolg: 

Het is soms onoverkomelijk, en heel verleidelijk om over het onderwerp vuurwerkoverlast weer in 

een politieke discussie  terecht te komen als het gaat om het algemene (stedelijke) vuurwerkbeleid. 

Deze  discussie  wordt naar de strekking van de motie hier niet bedoeld. Daar zijn alle betrokkenen 

het over eens. Willen we tot succesvolle acties  komen die  echt gaan helpen in buurten en wijken – 

overeenkomstig het beoogde doel van de motie - dan moet aangesloten worden bij de bewoners en 

gebruikers zélf. Uit deze bewonersinitiatieven kunnen dan wellicht bouwstenen voor het algemene 

(politieke) beleid ontstaan 

Met o.a. Travers Welzijn  zijn voor het vervolg onderstaande afspraken gemaakt: 

1.  In een  traject met Ferenc  zoeken we naar een vernieuwende aanpak die we kunnen 

inzetten in Ittersum en/of Schoonhorst (aansluiting bij wijkinitiatieven) 

2. Wijkwerkers van stadsdeel West (Travers, Politie, Gemeente) werken integraal samen. 

Vanuit de reguliere werkzaamheden is er in de periode oktober – december specifieke 

aandacht voor het thema vuurwerk (-overlast). Vanuit koppelwerk is al intensieve 

samenwerking (Travers/Politie) op dit thema  geëffectueerd.  Tevens is voorzien in 

interventies om jongeren en bewoners in gesprek te brengen over gebruik - en gevolgen  

van vuurwerk. 

 

 

 

 

 

 

 

  


